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PROTOKÓŁ  Nr X/2011 
X sesji Rady Gminy Ryjewo z dnia 28 września 2011 roku. 

 
Sesja odbyła się w sali Gminnego Ośrodka Kultury w Ryjewie. Sesję rozpoczęto o godzinie 
15oo – zakończono o godzinie 17 45. 
 
X sesję Rady Gminy otworzył i przewodniczył jej Pan Kazimierz Zima- Przewodniczący 
Rady Gminy, który powitał zebranych a w szczególności zaproszonych gości.  
 
Lista obecności radnych stanowi załącznik Nr 1 do protokołu. 
Lista obecności sołtysów stanowi załącznik Nr 2 do protokołu. 
Lista obecności  zaproszonych gości stanowi załącznik Nr 3 do protokołu. 
 
Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził prawomocność obrad X sesji. Na stan ustawowy  15 
radnych w sesji uczestniczyło 13 radnych. 
 
Nieobecny:  radny Bogdan Barcik 
                     radny Jan Koczara 
                                 
W sesji ponadto uczestniczyli: 

1. Pan Józef Gutowski                    - Wójt Gminy 
2. Pan Sławomir Słupczyński          - Z-ca Wójta Gminy Ryjewo 
3. Pani Małgorzata Kubic               - Sekretarz Gminy 
4. Pani  Małgorzata Zdunek            - Skarbnik Gminy 
5. Pani Małgorzata Sejka                 - Dyrektor SP Straszewo 
6. Pan Roman Król                          - Kierownik ZB „Pomezania”  
7. Pan Adam Mączyński                 - Kierownik GOPS w Ryjewie 
8. Pani Kamila Wichrowska           - Posterunku Policji w Ryjewie 
9. Pani Krystyna Łapacz                 - Radna Rady Powiatu Kwidzyńskiego 

 
Ad.2  Ustalenie i zatwierdzenie porządku obrad. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował radnych, że  otrzymał pismo od Dyrektora 
Zespołu Szkół w Ryjewie z podziękowaniem za zaproszenie na obrady sesji Mistrzyń Polski 
Gimnazjów ale ze względu na fakt, iż jest to rocznik, który zakończył już edukacje w Zespole 
Szkół w Ryjewie trudno jest uczennice, które dalszą edukację kontynuują poza granicami 
Ryjewa, zwołać w środku tygodnia. Może w przyszłości nadarzy się sytuacja do 
podziękowania tym dziewczętom za ten  ogromny sukces, który zdobyły. Z uwagi na ten fakt 
Przewodniczący Rady wystąpił z wnioskiem o usunięcie tego punktu z porządku obrad a 
następnie wystąpił z pytaniem do radnych czy mają uwagi do zgłoszonego wniosku i całego 
porządku obrad. Radni nie wnieśli uwag, wobec czego Przewodniczący Rady poddał pod 
głosowanie zmieniony porządek obrad. W głosowaniu jawnym jednogłośnie Rada Gminy 
przyjęła porządek obrad w brzmieniu: 
 
1. Otwarcie i stwierdzenie prawomocności sesji.   
2. Ustalenie i przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej IX  Sesji Rady Gminy Ryjewo. 
4. Złożenie gratulacji panu Jackowi Cieśluk za zdobycie dwóch brązowych medali na XIII 

Światowych Igrzyskach Olimpiad Specjalnych w Atenach.  
5. Informacja Prezesa Spółki Zdrowie na temat placówki medycznej.  
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6. Wybór ławników do Sądu Rejonowego w Kwidzynie: 
a) przyjęcie regulaminu wybory ławników, 
b) wybór Komisji Skrutacyjnej, 
c) przedstawienie opinii Zespołu do spraw zaopiniowania kandydatów, 
d) głosowanie tajne, 
e) ogłoszenie wyników wyborów, 
f) podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławników do Sądu Rejonowego w Kwidzynie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości niezabudowanej 
położonej w miejscowości Ryjewo stanowiącej własność Gminy Ryjewo.  

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/100/07 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
28 listopada 2007r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Ryjewo. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/26/11 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
23 lutego 2011 r. w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, podatku 
leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso.  

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z dnia 
29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011.  

11. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami. 
12. Interpelacje i zapytania radnych. 
13. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
14. Wolne wnioski i informacje. 
15. Zakończenie obrad. 
 
 
Ad. 3.  Przyjęcie protokołu z IX  sesji Rady Gminy. 
 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Kazimierz Zima poinformował, iż protokół z IX sesji Rady 
Gminy z dnia 31 sierpnia 2011 roku wyłożony był  do wglądu w Urzędzie Gminy w Ryjewie 
jak również opublikowany na stronie Biuletynu Informacji Publicznej gm. Ryjewo. 
Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu. Wobec faktu, iż nie było żadnych 
uwag, przystąpiono do głosowania.  Rada Gminy przyjęła jednogłośnie protokół  Nr IX z sesji 
Rady Gminy z dnia 31 sierpnia 2011 roku. 
 
Ad.4. Złożenie gratulacji panu Jackowi Cieśluk za zdobycie dwóch brązowych medali na 
XIII Światowych Igrzyskach Olimpiad Specjalnych w Atenach.  
 
 
Przewodniczący Rady zauważył, iż zarówno w życiu codziennym jak i podczas posiedzeń 
Rady  bardzo często narzekamy i krytykujemy  a rzadko chwalimy dlatego też dziś przyszła 
kolej na to by pochwalić osobę mieszkającą w placówce na terenie naszej Gminy, która 
przyniosła duży rozgłos nie tylko na skalę regionalną ale i światową. Pan Jacek Cieśluk 
osiągnął ogromny sukcesu zdobywając podczas XIII Światowych Igrzysk Olimpiad 
Specjalnych w Atenach dwa brązowe medale wkładając ogrom pracy i wysiłku. Dlatego też 
za zdobyte sukcesy przewodniczący Rady wraz z Wójtem Gminy pogratulował i przekazał 
wyrazy uznania za zdobyte  osiągnięcia jednocześnie życząc jeszcze wielu takich sukcesów.  
 
Pan Kazimierz Gorlewicz Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Ryjewie podziękował za 
uczczenie tego sukcesu, który motywuje nie tylko samego zdobywcę medali ale również 
wszystkich, którzy się do niego przyczynili, którzy na co dzień pracują z Panem Jackiem. 
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Jednocześnie zadeklarował chęć spotkania z Radą i omówienia zmian oraz planów jakie 
związane są z Domem Pomocy Społecznej w Ryjewie.      
   
Przewodniczący Rady podziękował za propozycję współpracy i zapowiedział, że na pewno 
na któreś z najbliższych posiedzeń zaplanuje takie wspólne spotkanie. W związku z faktem, iż 
Pan Jacek Cieśluk przyniósł ze sobą zdobyte medale jak również inne cenne pamiątki, by dać 
każdemu możliwość porozmawiania oraz  zobaczenie tych medali Przewodniczący Rady 
zarządził chwilę przerwy.  
 
- Po przerwie- 
 
Ad.5.  Informacja Prezesa Spółki Zdrowie na temat placówki medycznej.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż w konsekwencji rozmów dotyczących pomocy 
finansowej Spółce „Zdrowie” przeprowadzonych podczas posiedzeń komisji zaproszono Pana 
Leszka Czarnobaja Prezesa tej Spółki, by dokładnie wyjaśnił o jakie plany inwestycyjne  
chodzi. 
 
Pan Leszek Czarnobaj  podziękował za zaproszenie a następnie przedstawił działalność 
Spółki „Zdrowie wraz z zamierzeniami inwestycyjnymi.  
 Ze względu na limity NFZ  w roku 2011 koszt kontraktów został obniżony o ok. 600  
tyś. zł. Kontrakt na leczenie szpitalne z NFZ podpisany jest do 31.12.2015 r.  Wysokość 
limitów jest niewystarczająca w przypadku min. ortopedii oraz urologii. Od ilości kontraktów 
zależy liczba przyjmowanych do przychodni pacjentów i z tym jest bardzo duży problem. 
Zapotrzebowanie są duże i tak np. do poradni kardiologicznej w m-cu maju rejestracja była 
przyjmowana na  m-c grudzień.  Jeśli chodzi o liczbę osób przyjmowanych na leczenie 
szpitalne to stan ten jest na podobnym poziomie co w latach poprzednich. Rocznie jest ok. 13 
tyś. pacjentów hospitalizowanych na oddziałach szpitalnych oraz 8 tyś. na oddziale 
ratunkowym. Z gminy Ryjewo w roku 2010 w na oddziałach szpitalnych hospitalizowanych 
było 472 pacjentów oraz 334 pacjentów przyjętych zostało na szpitalny oddział ratunkowy.  
Niepokojąca jest mała liczba urodzeń, która w 2010 r. wyniosła 789 urodzeń. W sytuacjach 
gdy urodzeń jest mniej niż 800 rocznie oddział taki staje się być nierentowny i przynosi 
straty. Niestety z danych tegorocznych wynika również że liczba urodzeń będzie wynosiła 
poniżej 800.  Odział położniczy szpitala jest tak przygotowany i wyposażony by móc przyjąć 
ok. 1400 porodów rocznie a tendencja jest stale malejąca.   

Spółka „Zdrowie” obecnie korzysta z usługi benchmarkingu oferowanej przez Spółkę 
SGA z Warszawy. Usługa polega na ocenie wyników szpitala  i porównywania efektywności 
szpitala i jego oddziałów z innymi jednostkami o podobnej wielkości i specyfice działalności. 
Usługa realizowana jest przy pomocy programu SPS Symulator Pracy Szpitala, który 
umożliwia samodzielną analizę, symulowanie i planowanie zmian w pracy i organizacji 
zakładu opieki zdrowotnej. Na podstawie danych zebranych w szpitalu i zaawansowanych 
algorytmów kalkulowane są koszty leczenia poszczególnych rodzajów schorzeń i procedur 
medycznych. Wyznaczane są również wskaźnik pracy  i efektywności szpitala. Skalkulowane 
koszty i przychody, w podziale na specjalności i przypadki, są następnie porównywane z 
uśrednionymi wynikami innych szpitali. Porównanie schodzi do poziomu poszczególnych 
schorzeń i procedur. Użytkownik może analizować warunki leczenia, koszty, wykorzystanie 
swoich zasobów dla każdej specjalności, procedury, schorzenia, mając pełny wgląd w ich 
rentowność i wpływ na wynik oddziału/szpitala, itp. Program pozwala również na symulację 
zmian działania szpitala oraz prognozowanych wyników. Program stale zasilany jest w 
bieżące wskaźniki z Polski dla porównania z naszymi wynikami.  
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 Spółka planuje w najbliższych latach zająć się modernizacja najpotrzebniejszych 
struktur szpitala tak by spełniał on wymogi. Niestety jest to budynek stary i wymagający 
remontu. Planowane inwestycje polegają na:  
- Utworzeniu lądowiska dla śmigłowców sanitarnych zgodnie z obowiązującym  
Rozporządzeniem Ministra Zdrowia Szpitalny Oddziału Ratunkowy powinien dysponować 
lądowiskiem dla śmigłowców sanitarnych. Ponieważ szpital nie posiada możliwości 
technicznych umiejscowienia lądowiska przy szpitalu przepisy dopuszczają lądowisko 
znajdujące się w dalszej odległości pod warunkiem, że szpitalny oddział ratunkowy 
zabezpieczy specjalistyczny środek transportu, a czas trwania przewozu nie przekroczy 5 
minut, licząc od momentu lądowania śmigłowca. Posiadanie własnego lądowiska jest  
konieczne nie tylko ze względu na spełnienie wymogów Rozporządzenia ale również ze 
względu na bezpieczeństwo zdrowotne społeczeństwa powiatu kwidzyńskiego jak i całego 
Dolnego Powiśla tak aby w nagłych przypadkach była możliwość transportu lotniczego 
pacjentów z naszego szpitala do jednostek o wyższym poziomie referencyjnym. Koszt 
realizacji lądowiska wg założeń dokumentacji technicznej wynosi 1 582 822,67 zł  przy czym 
dofinansowanie jego realizacji uzyskane z Regionalnego Programu Operacyjnego dla 
Województwa Pomorskiego na lata 2007-2013 wynosi 791 411,33 zł, po podpisaniu umowy z 
Marszałkiem Województwa Pomorskiego. Lądowisko będzie zlokalizowane na terenie 
International Paper Sp. z o.o. ul. Lotnicza 1 w Kwidzynie. Posiadamy Umowę Użytkowania z 
dnia 28 listopada 2008 r. podpisaną z IP w Kwidzynie na podstawie, której „Zdrowie” Sp. z 
o.o. dysponuje powierzchnią 3688 m2 na okres do 31.12.2028 r. Lądowisko będzie wykonane 
zgodnie  z obowiązującymi przepisami i przystosowane do pracy przez całą dobę. Do 
lądowiska doprowadzone będzie nowo wybudowana droga służąca tylko i wyłącznie do 
celów ratowniczych. Całodobową obsługę zapewnią służby International Paper. Obsługa 
obejmuje zarówno dozór jak i utrzymanie terenu lądowiska w stałej gotowości.  Przewiduje 
się 5 startów i 5 lądowań miesięcznie śmigłowca sanitarnego; 
- Termomodernizacji kompleksu budynków szpitala. W latach ubiegłych w budynkach 
szpitalnych wykonane zostały różne zadania z zakresu termomodernizacji i w związku z czym 
obiekty szpitalne częściowo zostały zabezpieczone w tym zakresie. W celu dokładnego 
opisania istniejącego stanu jak i określenia docelowych potrzeb Bałtycka Agencja 
Poszanowania Energii S. A. w Gdańsku opracowała w czerwcu 2011 r. Audyt Energetyczny. 
W opracowaniu tym ujęto zakres oraz parametry techniczne i ekonomiczne przedsięwzięcia 
termomodernizacyjnego polegającego m.in. na dociepleniu budynku, wymianie okien, 
wymianie elementów systemu grzewczego, systemu ciepłej wody użytkowej, założeniu 
kolektorów słonecznych ze wskazaniem rozwiązania optymalnego, w szczególności z 
punktem widzenia kosztów jego realizacji i oszczędności energii dających obniżkę kosztów 
eksploatacyjnych. Efekty realizacji projektu to docieplenie budynków, poprawa skuteczności 
instalacji centralnego ogrzewania, ciepłej wody użytkowej, oszczędność energii cieplnej i 
energii elektrycznej, roczna oszczędność kosztów energii 80.000 złotych, możliwość 
otrzymania premii termomodernizacyjnej; 
- Modernizacji oddziałów dziecięcego, kardiologicznego, wewnętrznego oraz bloku 
operacyjnego Istniejący stan oddziałów dziecięcego, kardiologicznego, wewnętrznego oraz 
bloku operacyjnego nie spełnia wymagań jakimi powinny odpowiadać pod względem 
fachowym i sanitarnym pomieszczenia i urządzenia zakładów opieki zdrowotnej. 
Przykładowo w oddziale dziecięcym nie ma możliwości wydzielenia pododdziałów lub 
odcinków dla dzieci młodszych do 3 lat i dzieci starszych od 3 lat jak również nie ma śluzy 
fartuchowo-umywalkowej i punktu pielęgniarskiego pomiędzy odcinkami. Na oddziale 
wewnętrznym i kardiologicznym problemem do rozwiązania jest zagęszczenie  sal chorych.  
Blok operacyjny składający się obecnie z 4 sal operacyjnych, miał i ma wiele uchybień w 
stosunku do wymagań przepisowych. Planowana w Programie dostosowawczym z 
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04.06.2007 r. rozbudowa szpitala, która miała zlikwidować te uchybienia nie będzie 
realizowana. Dlatego konieczny jest remont tego obszaru w wyniku którego powstaną 3 sale 
operacyjne zgodne ze standardami i spełniające wymagania.  
- Instalacji gazów medycznych.  Szpital posiada instalację gazów medycznych w niektórych 
oddziałach szpitalnych a elementy te nie są spięte w całość i brak jest zbiornika ciekłego 
tlenu. W procesie leczenia aktualnie wykorzystuje się gazy medyczne dostarczane w butlach 
co jest znacznym utrudnieniem jak i pogorszeniem warunków bezpieczeństwa i higieny 
pracy. Stan instalacji gazów medycznych wymaga przeprowadzenia przeglądu, modernizacji, 
spięcia w całość oraz postawienia zbiornika na ciekły tlen. Powyższa inwestycja da 
możliwość rezygnacji z butli gazowych co zdecydowanie podniesie jakość udzielanych 
świadczeń medycznych pacjentom oddziałach szpitalnych jak i też poprawi warunki oraz 
bezpieczeństwa pracy personelu. Realizacja tego przedsięwzięcia pozwoli na spełnienie 
wymagań resortowych jak i też wymagań jakie określa Narodowy Fundusz Zdrowia w 
postępowaniach konkursowych na udzielanie świadczeń zdrowotnych w rodzaju leczenie 
szpitalne. Szpital ma zamiar w najbliższym czasie kupić urządzenie pomagające w leczeniu 
trudno-gojących się ran, gdyż mimo, że pacjentów z tego typu dolegliwościami jest niewielu 
rocznie to efekt i czas leczenia jest nieporównywalny.  Wszystkie te inwestycje realizowane 
mają być sukcesywnie na przełomie lat 2011-2013.  
 
Radna Marianna Mastalerz zapytała kiedy będzie dostępne to urządzenie oraz czy będą 
mogli z niego korzystać tylko pacjenci szpitala czy też osoby z zewnątrz niehospitalizowane? 
 
Pan Leszek Czarnobaj odpowiedział, że tylko osoby, które będą przyjęte do szpitala 
natomiast nie ma znaczenia czy ta osoba będzie cały czas przebywać w szpitalu. Forma 
pobytu jest drugorzędna. 
 
Radny Artur Orłowski  zapytał czy nie można zrobić czegoś z autami zaparkowanymi na 
terenie szpitala, które utrudniają ambulansom wiozącym pacjentów  dojazd do stacji dializ? 
 
Pan Leszek Czarnobaj odpowiedział, że rozpoczęte są prace związane z budowa parkingu 
na ul. Hallera, jak również prace związane z reorganizacją ruchu na terenie szpitala. Po 
zakończeniu tej inwestycji wszystkie auta nie będące karetkami bądź ambulansami 
medycznymi nie będą mogły wjeżdżać na teren szpitala. 
  
Radny Marek Górecki zapytał czy po modernizacji i wykonaniu instalacji gazów 
medycznych Ochotnicze Straże Pożarne będą miały możliwość nabijania butli tlenowych, co 
w tym momencie wykonywane jest  w Gdańsku gdyż w okolicy nie ma innego punktu? 
 
Pan Leszek Czarnobaj odpowiedział, iż jeśli przepisy prawa pozwolą na taką procedurę to 
tak. Najlepszym rozwiązaniem będzie skierowanie pisma przez Komendanta Straży byśmy 
mogli sprawdzić wymagania techniczne, które umożliwi ą napełnianie tych butli i sprawdzenie 
regulacji prawnych.   
 
Radna Barbara Wolak zauważyła, że występuje problem z dostaniem się do kardiologia jak 
również brak jest specjalisty z dziedziny endokrynologii. Czy nie można coś w tej sprawie 
zrobić? 
 
Pan Leszek Czarnobaj odpowiedział, że sytuacja taka jest ze względów na kontrakty. 
Organizowane są inicjatywy typu Biała Niedziela, podczas, której specjaliści są dostępni dla 
pacjentów i na razie nic więcej nie da się zrobić. Jeśli chodzi o endokrynologów to jest bardzo 
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mała liczba specjalistów z tej dziedziny na terenie województwa pomorskiego dlatego 
występuje taka sytuacja. Jest brak lekarzy w tej dziedzinie. 
 
Ad. 6. Wybór ławników do Sądu Rejonowego w Kwidzynie. 
 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że tematem ławników  zajmowała się Rada 
Gminy już w czerwcu br. kiedy to na sesji został powołany Zespół ds. zaopiniowania 
kandydatów na ławników. W maju  Prezes Sądu Okręgowego w Gdańsku  skierował do Rady 
Gminy pismo z informacją, że  w związku z upływem kadencji Rada Gminy winna dokonać  
wyboru  2  ławników do Sądu Okręgowego w Gdańsku i 2 ławników do Sądu Rejonowego w 
Kwidzynie. Niestety  - zgłoszono tylko jednego kandydata do Sądu Rejonowego w 
Kwidzynie. Przewodniczący Rady  poinformował, że dla sprawnego przeprowadzenia  
wyborów w głosowaniu tajnym  niezbędne jest przyjęcie regulaminu wyborów oraz  
powołanie Komisji skrutacyjnej. 
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt regulaminu wyborów, a następnie wobec braku uwag 
poddał pod głosowanie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie Rada Gminy przyjęła Regulamin wyboru ławników w 
brzmieniu załącznika Nr  4 do protokołu. 
Następnie  dokonano wyboru Komisji skrutacyjnej. 
 
 Zgłoszono następujących kandydatów, którzy wyrazili zgodę na  pracę w Komisji 
skrutacyjnej: 
- Pani Barbara Wolak na przewodniczącą – wyraziła zgodę 
- Pan Alfred Szwed  na członka  - wyraziła zgodę 
- Pan Marek Górecki  na członka – wyraził zgodę.  
W głosowaniu jawnym jednogłośnie  Rada Gminy dokonała wyboru Komisji Skrutacyjnej w 
następującym składzie: 
 1. Pani Barbara Wolak                 - przewodniczący 
 2. Pan Alfred Szwed                   - członek 
 3. Pan Marek Górecki                  - członek 
 
W dalszej części trwania obrad Pani Bernadeta Łukaszewska Przewodnicząca Zespołu  do 
spraw zaopiniowania kandydatów na ławników  przedstawiła informację Zespołu.  Informacja 
stanowi załącznik Nr 5 do protokołu. 
 
Radna Bernadeta Łukaszewska  poinformowała, że zespół do spraw zaopiniowania 
kandydatów na ławników do Sądu Rejonowego w Kwidzynie  powołany został uchwałą Rady 
Gminy Ryjewo z dnia 31 sierpnia 2011r. Nr IX/56/11 w składzie: 

1. Bernadeta Łukaszewska  - Przewodnicząca Zespołu 
2. Aleksander Grochowski - Członek 
3. Kazimierz Zima  -  Członek 

 
W związku z upływem kadencji ławników sądów powszechnych, Prezes Sądu Okręgowego w 
Gdańsku pismem z dnia 25 maja 2011r. przekazał informację o konieczności wyboru na 
kadencje 2012-2015 następującej liczby ławników: 
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- do Sądu Okręgowego w Gdańsku – 2 ławników, 

- do Sądu Rejonowego w Kwidzynie – 1 ławnika.  

Podmiotami uprawnionymi do zgłaszania kandydatów na ławników byli  prezesi właściwych 
sądów,  stowarzyszenia, inne organizacje społeczne i zawodowe, zarejestrowane na podstawie 
przepisów prawa, z wyłączeniem partii politycznych; co najmniej pięćdziesięciu obywateli 
mających czynne prawo wyborcze, zamieszkujących stale na terenie gminy dokonującej 
wyboru. Zgodnie z ustawą podmioty uprawnione mogły zgłaszać kandydatów na ławników 
do dnia 30 czerwca 2011r.  

Zgodnie z Prawem o ustroju sądów powszechnych (Dz. U. Nr 109, poz. 627) ławnikiem może 
być wybrany ten, kto: 

1)   posiada obywatelstwo polskie i korzysta z pełni praw cywilnych i obywatelskich, 
2)   jest nieskazitelnego charakteru, 
3)   ukończył 30 lat, 
4)  jest zatrudniony, prowadzi działalność gospodarczą lub mieszka w miejscu kandydowania 
co najmniej od roku, 
5)   nie przekroczył 70 lat, 
6)   jest zdolny, ze względu na stan zdrowia, do pełnienia obowiązków ławnika, 
7)  posiada co najmniej wykształcenie średnie.  

Zgodnie z dokumentacją złożoną w Urzędzie Gminy w Ryjewie w terminie do dnia 30 
czerwca 2011 roku złożona została jedna kandydatura na ławnika do Sądu Rejonowego w 
Kwidzynie. Nie zgłoszono żadnej kandydatury na ławnika do Sądu Okręgowego w Gdańsku 
jak również nie zgłoszono kandydatur, których wnioski nie spełniały wymogów formalnych 
oraz nie zgłoszono kandydatur  po wyznaczonym terminie.   

Dnia 27 czerwca 2011 roku do Urzędu Gminy w Ryjewie wpłynęła kandydatura Pani Janiny 
Pelcer na ławnika do Sądu Rejonowego w Kwidzynie. Kandydatura ta zgłoszona została 
przez Prezesa Sądu Rejonowego w Kwidzynie. Zgodnie z wymaganiami ustawowymi 
zgłoszenie to posiadało niezbędną dokumentację tzn.: 

1) kartę zgłoszeniową kandydata na ławnika z dnia 24.06.2011r.   
2)  informację z Krajowego Rejestru Karnego dotyczącą zgłaszanej osoby z dnia 06.06.2011r.  
3) oświadczenie kandydata z dnia 15.06.2011 r., że nie jest prowadzone przeciwko niemu 

postępowanie o przestępstwo ścigane z oskarżenia publicznego lub przestępstwo 
skarbowe;  

4) oświadczenie kandydata z dnia 15.06.2011r., że nie jest lub nie był pozbawiony władzy 
rodzicielskiej a także, że władza rodzicielska nie została mu ograniczona ani zawieszona;  

5) zaświadczenie lekarskie z dnia 15.06.2011r. o stanie zdrowia, wystawione przez lekarza 
podstawowej opieki zdrowotnej w rozumieniu przepisów o świadczeniach opieki 
zdrowotnej finansowanych ze środków publicznych, stwierdzające brak przeciwwskazań 
do wykonywania  funkcji  ławnika;   

6) dwa zdjęcia zgodne z wymogami stosowanymi przy składaniu wniosku o wydanie dowodu 
osobistego. 

Dnia 25 lipca 2011 r. wystąpiono do Komendanta Wojewódzkiego Policji w Gdańsku z 
zapytaniem o udzielenie informacji o kandydatce na ławnika zgodnie z art. 162 § 9. Z 
otrzymanej odpowiedzi wynika, iż w/w kandydatka nie figuruje w żadnym z trzech 
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prowadzonych przez Policję rejestrów. Z informacji wynikających ze sprawdzenia w 
wymienionych systemach informatycznych wynika, iż brak w nich informacji świadczących o 
utrzymywaniu przez opiniowaną kandydatkę kontaktów ze środowiskiem przestępczym lub 
grupami środowiskowymi patologii społecznej, jak również brak jest informacji dotyczących 
zakłócenia przez kandydatkę ładu i porządku prawnego w miejscu zamieszkania.  
Zespół na posiedzeniu - dnia 20 września zapoznał się wnikliwie z kandydaturą, biorąc pod 
uwagę przede wszystkim, wymogi określone przez przepisy ustawy oraz osobiste 
predyspozycje kandydatki, wynikające z wykształcenia, czy zdobytych doświadczeń 
zawodowych, do pełnienia funkcji ławnika. W toku postępowania stwierdzono, że: 
 
Pani Janina Pelcer – kandydatka na ławnika do Sądu Rejonowego w Kwidzynie - urodziła 
się 27.06.1964 r.,  ma 47 lat, posiada wykształcenie średnie o kierunku technik ekonomista. 
Od 15 lat prowadzi działalność gospodarczą jako agent ubezpieczeniowy, od 25 lat prowadzi 
również gospodarstwo rolne. W latach 2007-2010 pełniła funkcję Sołtysa Sołectwa 
Straszewo. Przez 8 lat była członkiem rady sołeckiej w Straszewie. W Powiślańskiej Lokalnej 
Grupie Działania jest członkiem Komisji Rewizyjnej. Posiada doświadczenie w pracy ławnika 
sądowego, gdyż w latach 2000-2003 oraz 2008-2011 była ławnikiem w Sądzie Rejonowym w 
Kwidzynie. Jest osobą niekaraną. Zgodnie z przedstawioną dokumentacją stan zdrowia 
pozwala na pełnienie funkcji ławnika.  
Wobec powyższego Zespół do spraw zaopiniowania kandydatów na ławników po 
przeanalizowaniu dokumentów stwierdza, że Pani Janina Pelcer spełnia wymogi określone w 
ustawie. Ponadto fakt ponownego zgłoszenia osoby Pani Janiny Pelcer przez Prezesa Sądu 
Rejonowego w Kwidzynie, pełniącej w kadencji 2008-2011 funkcję ławnika sądowego 
świadczy o prawidłowym sprawowaniu tej funkcji. W związku z powyższym Zespół 
pozytywnie opiniuje kandydaturę Pani Janiny Pelcer.  
 
W dalszej części posiedzenia omówiono  zasady głosowania tajnego i członkowie Komisji 
rozdali  karty do głosowania. 
Po akcie głosowania i po podliczeniu głosów Pani Barbara Wolak Przewodnicząca  Komisji 
Skrutacyjnej odczytała protokół Komisji. 
W wyniku  tajnego głosowania: za wyborem  Pani Janiny Pelcer głosowało 12 radnych, 
przeciw 1 radny, wstrzymało się od głosu 0 radnych. Protokół Komisji skrutacyjnej stanowi 
załącznik Nr 6 do protokołu.  
Przewodniczący Rady Gminy odczytał projekt uchwały i poddał pod głosowanie. W 
głosowaniu udział wzięło 13 radnych. W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, 
wstrzymało się – 0) Rada Gminy podjęła UCHWAŁĘ  Nr X/62/11 w sprawie wyboru 
ławników do Sądu Rejonowego w Kwidzynie na kadencję w latach 2012-2015. Uchwała 
stanowi załącznik Nr  7 do protokołu. 
 
Ad.7. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
niezabudowanej położonej w miejscowości Ryjewo stanowiącej własność Gminy Ryjewo.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 
głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr X/63/11 w sprawie wyrażenia zgody na zbycie nieruchomości 
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niezabudowanej położonej w miejscowości Ryjewo stanowiącej własność Gminy Ryjewo. 
Uchwała stanowi załącznik Nr 8 do protokołu. 
 
Ad.8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr XV/100/07 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 28 listopada 2007r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Ryjewo. 
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 
głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr X/64/11 w sprawie zmiany uchwały Nr XV/100/07 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 28 listopada 2007r. w sprawie uchwalenia Statutu Gminy Ryjewo. Uchwała stanowi 
załącznik Nr 9 do protokołu. 
 
Ad.9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/26/11 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 23 lutego 2011 r. w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, podatku 
leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i 
wysokości wynagrodzenia za inkaso.  
 
Projekt uchwały odczytał Pan Józef Gutowski. Przewodniczący Rady Gminy wystąpił z 
pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag przystąpiono do 
głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr X/65/11 w sprawie zmiany Uchwały Nr IV/26/11 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 23 lutego 2011 r. w sprawie poboru od osób fizycznych podatku rolnego, podatku 
leśnego i podatku od nieruchomości w drodze inkasa oraz określenia inkasentów i wysokości 
wynagrodzenia za inkaso. Uchwała stanowi załącznik Nr 10 do protokołu. 
 
Ad.10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011.  
 
Projekt uchwały odczytała Pani Małgorzata Zdunek- Skarbnik Gminy. Przewodniczący Rady 
Gminy wystąpił z pytaniem do radnych o ewentualne uwagi i pytania. Wobec braku uwag 
przystąpiono do głosowania. 
 
W głosowaniu udział wzięło 13 radnych. 
 
W głosowaniu jednogłośnie (za – 13, przeciw – 0, wstrzymało się – 0) Rada Gminy  podjęła 
UCHWAŁĘ  Nr X/66/11 w sprawie zmiany Uchwały Nr III/12/10 Rady Gminy Ryjewo z 
dnia 29 grudnia 2010 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy na rok 2011. Uchwała 
stanowi załącznik Nr 11 do protokołu. 
 
Ad.11. Informacja Wójta z działalności w okresie między sesjami.  
Informacja stanowi załącznik Nr 12 do protokołu.  
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Ad.12./Ad.13.  Interpelacje i zapytania radnych/ Odpowiedzi na interpelacje i zapytania 
radnych. 
 
Pan Sławomir Słupczyński Z-ca Wójta Gminy Ryjewo poinformował, iż do Urzędu wpłynął 
wniosek 14 mieszkańców górnego terenu, którzy zwracają się z prośbą o dofinansowanie 
biletów na przejazd dzieci poniżej piątego roku życia autobusami do przedszkola. Zgodnie z 
ustawą Gmina ma obowiązek dofinansowywać dowóz dzieci od 5 roku a nie młodszych. 
Posiadamy interpretację jednej z Regionalnych Izb Obrachunkowych, które jednoznacznie 
wskazują, iż dofinansowanie dzieciom w wieku poniżej 5 lat jest naruszeniem  prawa.  
Przeanalizujemy tą sprawę wraz z radcą prawnym i poszukamy jakiegoś wyjścia by pomóc 
tym osobom. 
 
Radny Andrzej Barcik  zapytał jak duża jest to kwota? 
 
Pani Joanna Kasprzak Dyrektor Niepublicznego Przedszkola odpowiedziała, że kwota 
dojazdu wynosi za takie dziecko 48 zł do tego dochodzi opłata za pobyt dziecka w 
przedszkolu rzędu 70 zł.  Dla rodziców, którzy mają np. dwoje dzieci poniżej 5 lat w 
przedszkolu to jest już poważny wydatek.  
 
Radny Andrzej  Barcik zasugerował by najpierw sprawdzić jak wygląda pod względem 
prawnym możliwość dofinansowania tych dojazdów, bo ogólna kwota ta byłaby rzędu 600 zł, 
i wtedy będzie można tą sprawę dalej przedyskutować.  
 
Radny Andrzej Barcik  poruszył problem fatalnego stanu drogi z Klecewka do Pułkowic, na 
której są ogromne dziury wręcz wyrwy na dużym odcinku? 
 
Pan Sławomir Słupczyński odpowiedział, że na sesji Rady Powiatu zgłoszona została 
interpelacja dotycząca naprawy dróg powiatowych na terenie Gminy Ryjewo. Zostały 
zabezpieczone środki w kwocie 100 tyś. zł na naprawę wszystkich dróg w całym powiecie. Z 
informacji posiadanych ze Starostwa wynika, że pracownicy zajmujący się infrastrukturą 
drogową sprawdzą wszystkie zgłoszone drogi powiatowe i wtedy zakwalifikuj ą, które z nich 
wymagają remontu.    
 
Pani Krystyna Łapacz Radna Powiatu Kwidzyńskiego dodał, iż zgłoszona została 
interpelacja na posiedzeniu Rady Powiatu, bardzo mocno przekonywano by zająć się drogą z 
Klecewka do Pułkowic i jest duża szansa, że to właśnie ona zostanie zrobiona. Z inny prac 
remontowych na pewno wykonana będzie droga Trzciano-Orkusz-Prabuty. 
 
Radny Jerzy Paradowski zapytał co z odcinkiem drogi wojewódzkiej w Trzcinie, który nie 
jest zrobiony przy okazji modernizacji progi powiatowej? 
 
Pani Krystyna Łapacz odpowiedziała, że Zarząd Dróg Wojewódzkim nie chce wykonać 
remontu tej drogi. Prowadzone są nadal rozmowy. Na dzień dzisiejszy Starostwu brak 1 mln. 
400 tyś. zł.  Na dokończenie tej drogi.  
 
Radny Jerzy Paradowski: 
- oznajmił, że wykonywane są prace naprawcze w świetlicy w Trzcianie, niestety druga firma 
która miała dokonać napraw nadal się nie pojawiła? 
- zapytał czy wiadomo co z dofinansowaniem drogi do Laskowic? 
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- zapytał co dalej w sprawie umorzenia śledztwa w sprawie świetlicy w Trzcianie; czy można 
orzeczenie Prokuratury umieścić w Internecie tak by mieszkańcy mieli świadomość jak 
wyglądało rozpatrzenie tej sprawy i jaki jest efekt końcowy oraz czy jest możliwość 
przejrzenia całej dokumentacji dotyczącej tej sprawy łącznie z wnioskami komisji kontrolnej i 
treścią pozwu, bo może w nim było jakieś coś, że sprawa została umorzona.   
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż nie może zostać opublikowane postanowienie 
Prokuratury, gdyż występuje ochrona danych osobowych.  
 
Pani Małgorzata Kubic dodała, iż sprawa jest jawna dla stron postępowania. Nie można 
udostępniać pewnych danych ze względu na ich ochronę. Dla potrzeb Komisji Rewizyjnej czy 
Rady może zostać przygotowana dokumentacja po uprzedniej korekcie danych, czyli  imion i 
nazwisk osób zeznających . Termin odwołania mija dnia dzisiejszego (tj. 28.09.2011r.) po 
konsultacji z Radcą doszliśmy do wniosku, że nie ma sensu składania jakiegokolwiek 
odwołania ze względu na fakt, iż zarówno komisji kontrolnej powołanej z Urzędu jak i 
prokuraturze, trudno jest określi wymiar szkody. Możemy natomiast względem pracownika 
postąpić według przepisów z kodeksu pracy.  
 
Radna Barbara Wolak zapytała więc skąd jest wiadoma kwota podana w postanowieniu 
Prokuratury? 
 
Pani Małgorzata Kubic odpowiedziała, iż jest to kwota do której przyznała się osoba wobec 
której prowadzone było postępowanie.    
 
Przewodniczący Rady zasugerował, że w tym momencie nie ma sensu po raz kolejny 
roztrząsać tej sprawy skoro jest postanowienie Prokuratury, ponadto są już kolejne sprawy, 
których jeśli się nie załagodzi od razu mogą doprowadzić do kolejnych rozpraw w 
prokuraturze i należałoby się na tym teraz skoncentrować. Co do sprawy w świetlicy w 
Trzcianie należy wyciągnąć konsekwencje zgodnie z kodeksem pracy.  
 
Radny Zbigniew Reducha zapytał czy osoby takie jak pracownik świetlicy posiada 
regulamin pracy, w którym ujęte są procedury jak np. ma postępować w przypadku gdy ktoś 
chce wynająć salę? 
 
Pan Sławomir Słupczyński odpowiedział iż tak jest taki regulamin w którym dokładnie jest 
opisany sposób postępowania oraz opisany zakres wykonywanych prac. 
 
Radny Zbigniew Reducha zauważył, że w takim wypadku doszło do zlekceważenia 
procedury i teraz konsekwencje powinien wobec swego pracownika wyciągnąć Dyrektor 
Gminnego Ośrodka Kultury.  
 
Radny Jerzy Paradowski poprosił o odpowiedź na pozostałe interpelacje. 
 
Pan Sławomir Słupczyński odpowiedział, iż firma która zajmowała się remontem GOK 
ogłosić upadłość. Właściciel tej firmy zmarł. Remont był ubezpieczony więc zostało nam 
jedynie zwrócenie się o zwrot środków od ubezpieczyciela. Sprawa modernizacji drogi do 
Laskowic nie jest jeszcze  rozstrzygnięta. Nie wiadomo, którym samorządom przyznano 
dotację na remont dróg. Jeśli środki będą przyznane w październiku to jest szansa mała na 
realizacje są terminy przetargów więc jest to mało realne. 
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Radny Jerzy Paradowski zasugerował, że skoro Gmina przymierza się do planowania 
budżetu na przyszły rok, to czy jest zapewnienie, że jeśli droga ta nie zostanie wykonana w 
tym roku to zostanie wykonana w przyszłym. Czy Rada się na to zgodzi? 
 
Przewodniczący Rady odpowiedział, że jest to raczej pewne, że skoro przyjęto do realizacji 
ten projekt to z uwagi na fakt niezrealizowania go w roku bieżącym zostanie przeniesiony na 
rok przyszły.  
 
Radna Barbara Wolak zapytała co z wyłożeniem płyt yomb na wjazdach na ulicę Wesołą i 
Zielną? 
 
Pan Józef Gutowski odpowiedział, iż zostanie to wykonane. 
 
Ad.14 . Wolne wnioski i informacje. 
 
Pan Paweł Furman Sołtys Sołectwa Trzciano powiedział, że to nie jest tak, że Rada 
Sołecka się uparła żeby coś specjalnie robić w świetlicy w Trzcianie. Chciano tylko zakończy 
nieprawidłowości, które miały tam miejsce dlatego wystąpiono o przeprowadzenie kontroli. 
Dziwne jest, że w momencie przeprowadzenia kontroli z urzędu kierownik GOK nic nie 
wiedział o wynajmowaniu sal i procedurze a pracownik świetlicy mógł robić co chce. W 
momencie kontroli było pokrycie w fakturach na cztery tysiące a do Prokuratury już 
przedstawiono oświadczenia na siedem tysięcy co jest bardzo dziwne. Te działania miały 
miejsce przez dwa lata i nikt nic nie widział. 
 
Przewodniczący Rady zapytał czy Sołtys ma jakieś konkretne pytanie w tej kwestii czy tylko 
chciał przedstawić swoją opinię? 
 
Pan Paweł Furman odpowiedział, że swoje pytania przekaże do Pana Wójta w formie 
pisemnej.  
 
Ad.15. Zakończenie obrad. 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady zamknął obrady X sesji Rady 
Gminy Ryjewo. 
 
Na tym protokół zakończono. 

 
 

                                                                                                  Przewodniczący 
                                                                                                 Rady      Gminy  

 
                                                                                                 Kazimierz Zima 

 
 


